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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan fog így megtérülni a Budapest-Belgrád 
vasútvonal költsége?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A  napokban  tartott  Kormányinfón  Gulyás  Gergely,  Miniszterelnökséget  vezetőminiszter
tájékoztatása szerint a Budapest-Belgrád vasútvonal építése folyamatban van, az a reményei szerint
már ebben a ciklusban  használhatják a vonatok.

Hazai sajtóhírek szerint azonban tartani lehet attól, hogy mire elkészül a Budapest-Belgrád vasút
magyar szakasza, a vasúti áruszállítás már a kerülőirányokat részesíti előnyben. A görög kikötőkből
már ma is a konténerek java részét kisebb, úgynevezett feeder hajókkal adriai kikötőkbe viszik, és
onnan  szállítják  tovább  vasúton.  Ez  így  jóval  olcsóbb,  és  a  magyar-szerb  vasúti  kapcsolatok
jelenlegi helyzete mellet gyorsabb és kiszámíthatóbb is. A másik veszély a szárazföldi átterelődés, a
kerülő  irány  ugyanis  egyre  versenyképesebb:  Szerbia  és  Horvátország  uniós  forrásokból
korszerűsíti  a  teljes,  430  kilométeres  Belgrád-Zágráb  vasútvonalat,  végig  160  kilométer/órás
sebességre, kétvágányúsítva a hiányzó szakaszokat.

https://g7.hu/vallalat/20240124/mire-megepul-a-budapest-belgrad-vasut-mar-mindenki-masfele-
szallit/

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1.  Hogyan kívánja megakadályozni a vasúti forgalom elterelődését a szerb-magyar határról?

2. Mennyibe fog kerülni a jelenlegi tervek szerint a Budapest-Belgrád vasútvonal hazánkat érintő 
szakasza?

3. Mennyi idő alatt fog így megtérülni a beruházás költsége?



 

Várom válaszát.

dr Tóth Bertalan

2 


